
        

Nieuwsbrief mei 2023

Beste ChristenUnie vrienden,                                   Dokkum, mei 2023

Vorig jaar april was onze laatste ledenvergadering. Een maand na de verkiezingen. Twee
maanden later is het nieuwe college gevormd. Uiteindelijk is de CU niet in de coalitie
gekomen. Dus nu maken ze deel uit van de oppositie.

Het was wel heel mooi dat we weer 4 zetels kregen bij de verkiezingen. Veel veranderde er
niet. Jan Jarig van der Tol stopte en voor hem in de plaats kwam Dirk van der Meulen, ook
een zeer ervaren bestuurder!

Er is heel wat gebeurd in het afgelopen jaar. De wereld is een stuk chaotischer en
onoverzichtelijker geworden. Het zou je heel onrustig kunnen maken. 

Maar als christenen mogen wij leven met een geweldige belofte. De Here Jezus zegt bij zijn
hemelvaart in Math. 28: 20 “en zie, Ik ben met u al de dagen, tot aan de voleinding van de
wereld”. Wat een rust geeft dat!!

Over het wel en wee van onze partij verwijs ik naar de rubriek “wist u dat” in deze
nieuwsbrief.

We wensen iedereen alvast een fijne vakantieperiode!!

Hartelijke groet namens het bestuur, 
Wiebe Feenstra, voorzitter

                                           

Wilt u reageren of contact met ons opnemen dan kan dat via e-mail naar het
(interim)secretariaat van ChristenUnie Noardeast-Fryslân: henkminkes@kpnplanet.nl of
telefonisch: 06-17384915

mailto:henkminkes@kpnplanet.nl


Hieronder de bijdrage van onze raadsleden.

   Beste mensen,

In de zeer woelige tijd van vandaag de dag mogen wij als Christenen hoop bieden aan de mensen om
ons heen. Als fractie CU NeF proberen wij in de gemeenteraad gestalte hieraan te geven door kritisch
maar ook constructief te opereren en op te komen voor de zwakkeren in onze gemeente. Ook als
gemeenteraad hebben wij te maken met inflatie, energiearmoede, krapte op de arbeidsmarkt, woning
tekort, opvang vluchtelingen etc.

Onze fractie, Lysbeth Vellinga, Jan Dekkema, Dirk van der Meulen en ondergetekende, zijn de
afgelopen periode met diverse onderwerpen druk in de weer geweest. Te denken valt aan het Sociaal
Domein, Financiële informatievoorziening aan de raad, Omgevingswet, Energietransitie, natuur en
milieu (Biodiversiteit), verbouw gemeentehuis Dokkum, Evenemententerrein etc. 

Hiernaast heeft onze fractie een afvaardiging in de Agendacommissie (Lysbeth) en Auditcommissie
(Jan en ondergetekende). 

De samenwerking met raadsleden is bijzonder positief te noemen. Ook de onderlinge band is erg
goed. Inmiddels zijn er 4 steunfractieleden actief betrokken bij de CU NeF: Anita Visser, Janneke
Hellema, Klaas Ate Wijma en Elina Keegstra. Anita is onze fractiemedewerker en regelt heel veel
zaken voor de fractie. 

Binnenkort staat de Kader Nota (voorheen Perspectief Nota) op de agenda. Hierin geeft ons college
aan wat de plannen zijn voor 2024. De financiële huishouding van onze gemeente is op dit moment
goed te noemen. Echter, dit is geen garantie voor de toekomst. Vanaf 2026 wordt de uitkering uit het
Gemeentefonds nogal naar beneden bijgesteld. Voor ons des te meer reden om de inkomsten en
uitgaven nauwlettend te volgen. 

In de Auditcommissie is onlangs een project gestart waardoor de financiële informatie naar de raad
sterk wordt vereenvoudigd. Kern hiervan is: 80% van de uitgaven is wettelijk bepaald en nauwelijks bij
te sturen. Wij vinden wel dat deze uitgaven kritisch moeten worden gevolgd en afwijkingen tijdig aan
de raad dienen te worden gemeld. 20% van de uitgaven zijn boven wettelijk (vrij te besteden). Als
Auditcommissie zien wij hier een grote taak voor de raad weggelegd. Deze uitgaven worden gezien
als projecten. Te denken valt aan bijv. de Noordelijke stadsentree Dokkum. De gewenste opzet is:
informatie, plan van aanpak met planning en een financiële paragraaf. Elk raadsvoorstel welke valt
onder de 20% categorie zal vanaf 2024 hierop worden beoordeeld maar ook worden gevolgd.

Tot slot vraag ik uw aandacht voor:
● Gedenk ons in uw gebeden;
● Bid voor de Gemeenteraad en ons College;
● Mocht u een fractieoverleg willen bijwonen, neem dan contact op met Anita Visser,

a.visser3@noardeast-fryslan.nl ); 
● Kijk ook eens op onze website waar veel info is te lezen over onze raadsbijdragen en

standpunten.

Tot slot wens ik u Gods rijke zegen en een zonnige zomer toe.

Klaas de Jager
Fractievoorzitter CU NeF
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Dokkum, 10 mei 2023.

Het eerste jaar ligt al weer achter ons. Om te beginnen wil ik aangeven dat we een goed en plezierig
team zijn als fractie. Ik moest er natuurlijk weer even inkomen. Vooral veel informatie opdoen en op
veel plekken even de thermometer insteken. Hoe is de stand van zaken. Het is lastig om heel kort iets
op papier te zetten, maar ik zal me tot 3 highlights beperken.

De Wet Open Overheid (WOO). Een wet die sinds 2022 in de plaats komt van de beroemde WOB.

Deze nieuwe wet gaat nog veel verder dan de WOB want nu moet de overheid actief informatie naar
buiten brengen over diverse onderwerpen i.p.v. alleen op verzoek van een belangstellende. 

Zoals u weet laat de informatievoorziening van de overheid nogal te wensen over (qua tijdsduur, maar
ook de beroemde zwarte balken in de documenten). Daar is de gemeente NEF geen uitzondering in. 

Ik heb in de meerdere debatten n.a.v. een Rekenkameronderzoek hierop gewezen en ook
alternatieven aangedragen. Uiteraard houden we nu de ‘vinger aan de pols’.

MFC Birdaard. In de krant hebt u al kunnen lezen dat dit een hoofdpijndossier is van de gemeente
NEF. Nog een erfenis uit de tijd van de gemeente Ferwerderadiel. In alle opzichten megalomaan en
absurd.

Inmiddels heb ik daar een eerste debat over gevoerd en daarin vooral ook aandacht gevraagd voor
het bestuurlijk falen op dit dossier. Je moet ook als overheid de hand in eigen boezem durven steken. 

Verder hebben we het college kaders meegegeven, hoe dit probleem aan te pakken. Ik zeg
aanpakken, niet oplossen, want het kost sowieso (te) veel geld. Belangrijk hierbij is vooral te kijken
naar een zo goedkoop mogelijke oplossing, waarbij ook recht wordt gedaan aan het dorp Birdaard, die
hier ook niet om heeft gevraagd. Het laatste debat is hierover nog niet gevoerd.

Voorzitter Werkgeverscommissie. Iets heel anders, maar ook belangrijk. Vanwege het duale
politieke bestel maakt de griffie, als ondersteunende dienst van de raad (4 personen), geen deel uit
van de gemeentelijke organisatie. De raad is zelf werkgever van de griffie. De raad kiest 3 raadsleden,
die als commissie dat werkgeverschap verzorgen. Ik ben voorzitter van die commissie.

Met vriendelijke groet,

Dirk van der Meulen



Ieder mens is kostbaar

Die tekst is ook de afgelopen periode weer het uitgangspunt van onze fractie geweest.
Zo blijft de ChristenUnie het belang van de seniorenvoorlichting & preventieve huisbezoeken aan 75+
onder de aandacht brengen en volgen.

Begin 2023, toen de crisis noodopvang in Kollum besproken werd, heeft onze fractie bovenstaande
tekst gebruikt om een tegengeluid te geven.

Maar ook tijdens de vele debatten en petearen over het sociaal domein is bovenstaande tekst leidend.
Het Sociaal Domein is een grote kostenpost, er gaan vele miljoenen in om. Aan ons als raadsleden de
schone taak om er op toe te zien dat deze miljoenen goed worden besteed.

Op aandringen van o.a. onze fractie heeft de RekenKamerCommissie een onderzoek uitgevoerd naar
de verantwoordelijkheid, sturing en uitvoering van de Jeugdzorg binnen onze gemeente. Het is van
groot belang om inzicht te krijgen in dit vraagstuk, want op die manier kunnen wij als gemeente
beter(e) hulp verlenen aan al onze kostbare kinderen en gezinnen.

Binnen onze fractie zijn de taken verdeeld en u heeft het vast al in de gaten: de sociale portefeuille is
voor mij. Gesteund door mijn 3 bekwame fractiegenoten en de steunfractieleden zet ik mij hier met
hart en ziel voor in.
Als navolger van Christus geloof en belijd ik dat ieder mens kostbaar is in de ogen van de Schepper.
Ik sluit af met een levenswijsheid die ik onlangs las:
Loop mee met de zwakkere, dan weet je zeker dat er niemand achter blijft.

Hartelijke groet,

Lysbeth Vellinga-Zeilstra

De afgelopen maanden heb ik me met name beziggehouden met Holwerd aan Zee. In februari heb ik
met Wibo de Vries informatie doorgesproken over dit project voor besluitvorming in Provinciale
Staten. 

Daarnaast heb ik in het eerste politieke café discussie gevoerd met wethouder Braaksma en een
vertegenwoordiger van het Wetterskip Fryslân.
Ook in de raad werd gevraagd weer 100.000 euro extra vrij te maken voor dit project. Mijn bijdrage
aan dat debat en besluitvorming (hieronder kort samengevat) staat ook op onze site.
www.noardeast-fryslan.christenunie.nl

Groet,
Jan Dekkema

http://www.noardeast-fryslan.christenunie.nl


Samengevat vindt de fractie dat er geen geld en energie meer moet worden gestoken in het project
Holwerd aan Zee. Er liggen stapels onderzoeken met adviezen die wijzen op stoppen met dit project.
Het is niet levensvatbaar zeker nu bijvoorbeeld nog steeds niet duidelijk is wie de structurele kosten
voor onderhoud en beheer gaat betalen. Daarnaast zijn er over heel veel onderwerpen nog steeds
geen concrete afspraken gemaakt. De fractie steunt dan ook niet dat de gemeente nog weer honderd
duizend euro vrijmaakt om tot het einde van het jaar ambtelijke capaciteit in te zetten om als wat er al
ligt aan rapporten en advies op een rijtje te zetten. Dat is wat onze fractie betreft weggooien van
publieke middelen. 

Bijdrage Henk Minkes

Waterschapsverkiezingen.

In maart waren de provinciale en de waterstaatverkiezingen. Omdat ik het Wetterskip een organisatie
met belangrijke taken vind, heb ik mij kandidaat gesteld op de lijst voor de CU. 

Ik mocht op de derde plaats komen. Ook in de campagne heb ik enige malen meegedraaid. Daarbij
heb ik enkele bijzondere gesprekken mogen voeren. 

En dan is daar de uitslag na de verkiezingen: de CU krijgt opnieuw één zetel in het
waterschapsbestuur. Dat betekent dat ik als derde op de lijst ver buiten beeld bleef. Toch vind ik het
heel bijzonder dat er 477 mensen op mij gestemd hebben. 

Hoewel we vaak licht doen over verkiezingen etc. voelt dit voor mij als heel bijzonder: 477 mensen die
hun stem aan mij toevertrouwen! Veel dank daarvoor. 

Inmiddels zijn we een poos verder en lijkt het erop dat in het Wetterskip de CU niet in het dagelijks
bestuur komt. Dus oppositie.

Helaas is het zo dat onze 2e man door privé-omstandigheden af moet zien van zijn activiteiten voor de
CU in het Wetterskip. 

Inmiddels ben ik gevraagd of ik zijn plaats in één van de waterschaps-commissies in wil nemen. Daar
heb ik mee ingestemd. Dat gaat in de loop van dit jaar van start.

Groetnis, Henk Minkes



Wist u dat………

● onze penningmeester Greetje de Graaf ernstig ziek is geweest – gelukkig gaat het nu weer
beter met haar.

● onze fractie voorzitter Klaas in februari zijn heup gebroken heeft. Inmiddels is hij weer aardig
mobiel.

● wij in het bestuur een vacature voorzitter en secretaris hebben.

● Anita geen secretaris meer is, maar een zeer gewaardeerde fractiemedewerker.

● Janneke Hellema al een jaar lang als nieuw enthousiast steunfractielid meedraait.

● Janneke samen met Anita een belangrijk deel van de gemeente vertegenwoordigen.

● Klaas Ate Wijma onze webmaster en social mediaman is.

● Klaas Ate en Etina samen Kollumerzwaag e.o vertegenwoordigen in de steunfractie.

● wij in oktober 2023 weer een ledenvergadering plannen (datum volgt)

● het een grote uitdaging is om naar de toekomst toe genoeg mensen te krijgen voor onze
partij.

● vooral jongeren die het straks over moeten nemen! (mocht u iemand met sympathie voor de
CU weten, hoeft niet direct lid te zijn, en interesse in bestuur en politiek heeft, geef het AUB
aan ons door)

● CU Fryslân behoorlijk aan de weg timmert. Matthijs de Vries als beoogt gedeputeerde en
Andries Bouman als burgemeester Opsterland.

● in het volstrekt onstabiele politieke landschap, straks in juni de nieuwe eerste kamer wordt
gekozen en het spannend wordt voor de CU.

● uw gebed voor christelijke politiek in Nederland hard nodig is.

Tot slot wil ik nog graag een quote met u delen van voormalig CU 1e kamerlid Roel Kuiper 

“het bederf van de democratie begint daar, waar ze wordt gezien en beleefd als voertuig voor
eigenbelang. Een liberale democratie die waarden en overtuigingen uit het publieke domein weg wil
poetsen, zet hier de deur voor open”.



Fractie:

Klaas de Jager (fractievoorzitter) k.dejager@noardeast-fryslan.nl
Lysbeth Vellinga- Zeilstra l.vellinga-zeilstra@noardeast-fryslan.nl
Jan Dekkema j.dekkema@noardeast-fryslan.nl
Dirk vd Meulen d.vandermeulen@noardeast-fryslan.nl

Steunfractie:

Anita Visser-From (fractie medewerker) a.visser3@noardeast-fryslan.nl
Janneke Hellema j.hellema@live.nl
Klaas Ate Wijma kawijma1909@gmail.com 
Etina Keegstra etinadanilla@gmail.com 

Bestuur:

Wiebe Feenstra (voorzitter) wfeenstra54@gmail.com
Greetje de Graaf (penningmeester) degraafgreetje@gmail.com
Henk Minkes (interim secretaris) henkminkes@kpnplanet.nl
Auke S. Elsinga aukestoergrytjehonne@gmail.com

Website: www.noardeast-fryslan.christenunie.nl
Facebookpagina: www.facebook.com/ChristenUnieNEF
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